
 

OR.0032.3.2021  
P R O T O K Ó Ł nr 7/21 

z posiedzenia Miejskiej Rady Seniorów,  
odbytego w dniu 16 czerwca 2021 r. 

odbytego w sali nr 101 Urzędu Miejskiego w Wieluniu 
przy pl. Kazimierza Wielkiego 2 (budynek w parku) 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie MRS: 

1. Bednarek Zdzisław  

2. Hudzik Jerzy 

3. Jaskuła Grażyna 

4. Kałuża Emilia - przewodnicząca  

5. Oleszkiewicz Janina 

6. Pobudejski Tadeusz  

7. Rabikowska Bożena  

8. Zgondek Mirosław  
 

Spoza członków MRS w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Joanna Skotnicka Fiuk -  Zastępca Burmistrza Wielunia; 
2. Tomasz Akulicz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Wieluniu; 
3. Zofia Spaleniak – pracownik Wieluńskiego Domu Kultury w Wieluniu;  
4. Patrycja Świtalska – pracownik Starostwa Powiatowego w Wieluniu; 
5. Wojciech Panek – pracownik Starostwa Powiatowego w Wieluniu; 
6. Michał Janik – Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego; 
7. Radosław Urbaniak – Kierownik Biura Burmistrza; 
8. Bronisław Mituła – Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Dąbrowie. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1) Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad. 
2) Informacja o sporządzonych protokołach nr 4/19  i nr 5/20 z poprzednich posiedzeń Rady. 
3) Informacja Starosty Wieluńskiego dotycząca opieki geriatrycznej, paliatywnej i hospicyjnej  
świadczonej seniorom zamieszkałym w  powiecie wieluńskim. 
4) Informacja Burmistrza Wielunia o  podejmowanych działaniach  w obszarze dotyczącym seniorów, 
w tym o  realizacji prac związanych z: 
    - wsparciem i  pomocą seniorom w okresie epidemii  koronawirusa; 
    - realizacją programu z zakresu profilaktyki  zdrowia; 
    - budową Centrum Opiekuńczo- Mieszkalnego w Olewinie; 
    - organizacją Klubu Seniora; 
    - opracowaniem i udostępnieniem seniorom w wersji papierowej „Kalendarza   imprez”; 
    - badaniem sytuacji życiowej seniorów w gminie celem opracowania dokumentu dot. polityki 
senioralnej Miasta i Gminy Wieluń; 
    - ulotki informacyjnej dot. Wieluńskiej Karty Seniora 65+. 
5) Sprawy różne i wolne wnioski. 
6) Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 1 
 

Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad zał. nr 2. 
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powitała wszystkich zgromadzonych członków Miejskiej Rady Seniorów, 
a następnie dokonała otwarcia posiedzenia, serdecznie witając wszystkich obecnych gości. Stwierdziła 
kworum i prawomocność obrad – na stan 11 członków, obecnych 8. Zapytała, czy ktoś zgłasza jakieś 
uwagi do porządku obrad? Nikt się nie zgłosił.  



 

Powitała następnie ze szczególnym wyróżnieniem Honorowego Prezesa Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Dąbrowie Pana Bronisława Mitułę. Powiedziała, że tyle człowiek jest wart ile drugiemu 
pomóc zdoła. W związku ze stanem epidemii w naszym kraju strażacy z Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Dąbrowie, poświęcając swój czas zaoferowali osobom starszym i samotnym z terenu naszej gminy, 
pomoc w zakupach niezbędnych produktów oraz leków dostarczając je do domu. Powiedziała, że 
człowiek nie jest wielki przez to co ma, nie przez to kim jest, lecz przez to czym dzieli się z innymi. 
Złożyła na ręce Pana Prezesa serdeczne podziękowania za niesienie pomocy w tym trudnym czasie.  

 
Pan Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Dąbrowie Bronisław Mituła podziękował za wyróżnienie i 
docenienie pracy strażaków z Ochotniczej Straży Pożarnej w Dąbrowie. Podziękował Pani Mirosławie 
Kolanek oraz Joannie Skotnickiej-Fiuk za wspólnie wypracowany pomysł pomocy seniorom w trudnym 
czasie.   

Punkt 2 
 
Informacja o sporządzonych protokołach nr 4/19  i nr 5/20 z poprzednich posiedzeń Rady. 
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powiedziała, że protokoły zostały dostarczone na skrzynki mailowe oraz 
były dostępne do wglądu w pok. nr 1a w Urzędzie Miejskim w Wieluniu. Zapytała, czy ktoś zgłasza 
jakieś uwagi do protokołów? Nikt się nie zgłosił.  
 
Miejska Rada Seniorów przyjęła informację o sporządzonych protokołach.  
 

Punkt 3 
 
Informacja Starosty Wieluńskiego dotycząca opieki geriatrycznej, paliatywnej i hospicyjnej  świadczonej 
seniorom zamieszkałym w  powiecie wieluńskim. 
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża poprosiła o zabranie głosu przedstawicieli Starostwa Powiatowego w 
Wieluniu.  
 
Pracownik Starostwa Powiatowego w Wieluniu Partycja Świtalska przedstawiła treść wiadomości 
mailowej, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. Powiedziała, że SP ZOZ  
w Wieluniu realizuje umowę zawartą z ŁOW NFZ w Łodzi w zakresie Opieki Paliatywnej i Hospicyjnej. 
W ramach ww. umowy realizowane są świadczenia medyczne w zakresie: 

1) Poradni Medycyny Paliatywnej przeznaczonej dla pacjentów chorujących na choroby 
nowotworowe, u których zakończono leczenie przyczynowe i którzy potrzebują leczenia 
przeciwbólowego oraz wsparcia. Pod opieką poradni medycyny paliatywnej znajdują się osoby, 
które są stabilne, mają możliwość udania się do poradni sami lub ze względu na ograniczoną 
możliwość poruszania się, wymagają porad luz wizyt w domu.  

2) Hospicjum Domowego (wizyty domowe) realizowane są we współpracy z lekarzem, pielęgniarką 
oraz położną podstawowej opieki zdrowotnej, obejmują one: 

a) leczenie farmakologiczne; 
b) leczenie objawów somatycznych i leczenie bólu; 
c) opiekę psychologiczną nad pacjentem i jego rodziną; 
d) rehabilitację; 
e) bezpłatne wypożyczenie przez hospicja domowego sprzętu medycznego  

i pomocniczego. 
W ramach opieki paliatywnej i hospicyjnej udzielanej w warunkach domowych, pacjent ma 
całodobowy dostęp do świadczeń udzielanych przez lekarza i pielęgniarkę przez 7 dni  
w tygodniu. Porady lekarskie odbywają się nie rzadziej niż 2 razy w miesiącu, wizyty pielęgniarskie – nie 
rzadziej niż 2 razy w tygodniu. Ostateczne decyzje o objęciu pacjenta dorosłego opieką paliatywną i 
hospicyjną podejmuje lekarz hospicjum.  SP ZOZ w Wieluniu nie posiada w swoich strukturach poradni 
geriatrycznej i oddziału geriatrycznego. Natomiast sprawuje opiekę nad pacjentami obłożnie i 
przewlekle chorymi w domu w ramach zawartego kontraktu z ŁOW NFZ w Łodzi w zakresie 
Pielęgniarskiej Opieki Długoterminowej Domowej. Pielęgniarską Opiekę Długoterminową Domową 



 

może być objęty pacjent, który nie wymaga leczenia w warunkach stacjonarnych, jednak ze względu na 
istniejące problemy zdrowotne potrzebuje systematycznej i intensywnej opieki pielęgniarskiej w 
warunkach domowych. Opieka ta jest realizowana we współpracy z lekarzem POZ. Wizyty, nie mniej 
niż 4 w tygodniu, odbywają się w dni powszednie, od poniedziałku do piątku w godz. od 8.00 do 20.00.  
 
Pracownik Starostwa Powiatowego w Wieluniu Wojciech Panek przedstawił informację dotyczącą 
szczepień przeciwko koronawirusowi na obszarze Powiatu Wieluńskiego oraz miasta i gminy Wieluń, 
która stanowi zał. nr 4 do protokołu. Podkreślił, że informację nt. szczepień można śledzić na stronie 
internetowej http//www.gov.pl/web/szczepienia-gmin. Dodał, że ogółem w Powiecie Wieluńskim 
zaszczepiło się 75 736 osób w tym: 

1) 30425 pacjentów zaczepionych przynajmniej jedną dawką; 
2) 18348 pacjentów w pełni zaczepionych, co stanowi 24,22 % pacjentów zaczepionych pełną 

dawką.  
Uzupełnił, że powiat ma dwa powszechne punkty szczepień na ulicy Sieradzkiej w Wieluniu.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? Głos zabrali:  
 
Pani Janina Oleszkiewicz powiedziała, iż ma nadzieję że coraz więcej osób będzie poddawać się 
szczepieniom.  
 
Pracownik Starostwa Powiatowego w Wieluniu Wojciech Panek zaapelował, aby członkowie Miejskiej 
Rady Seniorów propagowali szczepienia w swoich środowiskach. Podkreślił starania starosty i 
wicestarosty wieluńskiego o mobilny punkt szczepień.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, czy powiat posiada kontrakt geriatryczny czy są to tylko usługi 
geriatryczne w domowej opiece?  
 
Pracownik Starostwa Wieluńskiego w Wieluniu Patrycja Świtalska odpowiedziała, że są to usługi 
geriatryczne w opiece domowej.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, czy szpital ma kontrakt geriatryczny?  
 
Pracownik Starostwa Wieluńskiego w Wieluniu Patrycja Świtalska odpowiedziała, że nie.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zadała pytanie, czy szpital posiada oddział internistyczno-geriatryczny? 
Podkreśliła, że taki oddział byłby wskazany, ponieważ w powiecie wieluńskim jest dużo osób starszych.  
 
Pracownik Starostwa Wieluńskiego w Wieluniu Patrycja Świtalska odpowiedziała, że na chwilę obecną 
szpital nie posiada takiego oddziału.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powiedziała, że jej zdaniem taki oddział byłby bardzo potrzebny. 
Wspomniała, że zarówno w Wieruszowie i w Sieradzu istnieje zakład opiekuńczo-leczniczy dla osób, 
które są chore, a rodzina nie jest w stanie się nimi zaopiekować. Zaapelowała, aby taki zakład powstał 
również w Wieluniu. Powiedziała, że gdy rodzina wysyła seniora do Domu Pomocy Społecznej to gmina 
płaci duże pieniądze, ponieważ taka osoba pokrywa tylko 70% swojej emerytury, a pozostałą część 
płaci gmina, natomiast osoby w zakładzie opiekuńczo-leczniczym są opłacone z Narodowego Funduszu 
Zdrowia – 70% emerytury, a pozostała część pozyskiwana jest z NFZ. Podkreśliła, że powstanie takiego 
miejsca pozwoliłoby na oszczędność budżetu gminy. Powiedziała, że temat powstania zakładu 
opiekuńczo-leczniczego był poruszany wiele lat temu ale nic z tym nie zrobiono. Zaproponowała 
powrót do omawianej kwestii i podjęcia działań mających na celu powstanie takiego obiektu. 
Uzupełniła, że społeczeństwo całego powiatu się starzeje, dlatego zakład opiekuńczo-leczniczy jest 
bardzo potrzebny. Dodała, że środki, które gmina zaoszczędzi dzięki powstaniu tego obiektu będą 
mogły zostać zagospodarowane na inny, równie ważny cel.  
 



 

Pani Bożena Rabikowska zgodziła się ze swoją przedmówczynią. Zwróciła uwagę na silną potrzebę 
utworzenia takiego miejsca w powiecie wieluńskim.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża poprosiła o rozważenie utworzenia środowiskowego centrum zdrowia 
psychicznego dla osób starszych. Powiedziała, że przejście COVID-19 pozostawia poważne zmiany w 
ludzkiej psychice. Osoby starsze potrzebują wsparcia. Dodała, że na ten cel są przeznaczane środki z 
Unii Europejskiej - marszałek woj. wielkopolskiego w ramach RPO ogłosił już nabór.  Uzupełniła, że na 
terenie gminy Wieluń są tylko gabinety prywatne, a tylko część lekarzy świadczy usługi na NFZ. 
Zaproponowała, aby rozpocząć starania nad powstaniem takiej poradni i złożyć wniosek do 
odpowiedniej instytucji. 
 
Pani Janina Oleszkiewicz poparła proporcję Pani Emilii Kałuży w sprawie utworzenia środowiskowego 
centrum zdrowia psychicznego na terenie gminy Wieluń.  
 
Przewodnicąca Emilia Kałuża powiedziała, że wizyty prywatne u specjalistów są bardzo kosztowne i 
często osoby starsze nie mogą sobie na nie pozwolić.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 

Punkt 4 
 

Informacja Burmistrza Wielunia o  podejmowanych działaniach  w obszarze dotyczącym seniorów, w 
tym o  realizacji prac związanych z: 

- wsparciem i  pomocą seniorom w okresie epidemii  koronawirusa; 
- realizacją programu z zakresu profilaktyki  zdrowia; 
- budową Centrum Opiekuńczo- Mieszkalnego w Olewinie; 
- organizacją Klubu Seniora; 
- opracowaniem i udostępnieniem seniorom w wersji papierowej „Kalendarza   imprez”; 
- badaniem sytuacji życiowej seniorów w gminie celem opracowania dokumentu dot. polityki 

senioralnej Miasta i Gminy Wieluń; 
- ulotki informacyjnej dot. Wieluńskiej Karty Seniora 65+. 

 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk przypomniała, że od 1 kwietnia prowadzony jest 
spis powszechny. W dniu wczorajszym udostępniono  dostęp do danych statystycznych z terenu gminy 
Wieluń, który pokazał, że spisało się 27,9% mieszkańców gminy Wieluń, czyli z 31 tys. spisało się 8 tys. 
700 osób. Zaapelowała, aby przy rozmowie z rodziną czy znajomymi poruszać kwestię obowiązku 
spisu. Podkreśliła, że jeżeli ktoś chce uniknąć telefonu rachmistrza, może przyjść do budynku Urzędu 
Stanu Cywilnego, znajdującego się przy ul. Piłsudskiego 14, celem dokonania spisu przez internet. 
Dodała, że pytania są proste i logiczne. To nie jest nic trudnego. Zaapelowała do członków Miejskiej 
Rady Seniorów, aby oni oraz ich rówieśnicy uważali na fałszywych rachmistrzów, którzy chodzą po 
domach, w celu uzyskania informacji. Podkreśliła, iż wedle zarządzenia spis powszechny, na chwilę 
obecną, odbywa się w formie telefonicznej i internetowej. Nie ma wytycznych, aby rachmistrzowie 
osobiście pozyskiwali informację. Zaapelowała o ostrożność i czujność.  
 
Pani Bożena Rabikowska potwierdziła słowa Zastępcy Burmistrza Wielunia. Powiedziała, że zna 
przypadek kobiety, która spisywała osoby starsze na osiedlu Armii Krajowej w Wieluniu.   
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk oznajmiła, że sprawdziła dokładnie kwestię formy 
spisu powszechnego i na pewno nie ma wytycznych, aby rachmistrzowie osobiście dokonywali spisu. 
Powtórzyła, iż wedle zarządzenia spis powszechny, na chwilę obecną, odbywa się w formie 
telefonicznej i internetowej. Powiedziała, że każdy z nas może sprawdzić rachmistrza, który do nas 
dzwoni, prosząc o jego imię i nazwisko, a następnie wersyfikując jego dane na infolinii. Zaapelowała 
ponownie o czujność i ostrożność. Rachmistrz nie ma prawa prosić nas o numer PESEL czy numer 
dowodu osobistego. Poruszyła następnie kwestię szczepień. Powiedziała, że od 15 stycznia br. istnieje 
możliwość telefonicznego umówienia się na szczepienie dla osób, które nie są w stanie samodzielnie 
dotrzeć do punktu szczepień. Jest to przeznaczone np. dla osób niepełnosprawnych. Powiedziała, że 



 

gmina zapewnia takiej osobie transport na szczepienie przy współpracy z Ochotniczą Strażą Pożarną w 
Masłowicach. Wspomniała następnie o złożonym przez gminę wniosku w sprawie centrum 
opiekuńczo-mieszkalnego w Olewinie z lokalizacją przy budynku warsztatów terapii zajęciowych w 
Olewinie. Lokalizacja niestety będzie musiała ulec zmianie ale szczegółowych informacji udzieli 
naczelnik Michał Janik.  
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Michał Janik powiedział, że lokalizacja 
centrum opiekuńczo-mieszkalnego w Olewinie przy warsztatach nie uzyskała akceptacji łódzkiego 
konserwatora zabytków. Gmina przystąpiła do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obrębu Olewin w związku z tym, że praktycznie całym Olewin objęty jest zasięgiem 
wiatraka, który jest tam zlokalizowany. Ustawa wiatrakowa zobowiązała gminę do opracowania 
planów, jeśli w dalszej części postępować ma zabudowa mieszkaniowa lub usługowa – taki plan był 
konieczny do sporządzenia. W momencie, jak przygotowaliśmy projekt miejscowego planu, to 
wprowadziliśmy zapisy, że w tamtej lokalizacji gmina przewiduje wybudowanie centrum opiekuńczo-
mieszkalnego, natomiast konserwator nie wyraził na to zgody. Podkreślił, że gmina wykonała drugie 
podejście. Przekazała konserwatorowi zabytków koncepcję, która została opracowana przy wniosku, 
natomiast konserwator zabytków również nie wyraził na to zgody, wskazując, że park jest wpisany do 
gminnej i wojewódzkiej ewidencji zabytków – znajduje się tam zabytkowy drzewostan. W ocenie 
konserwatora nie ma możliwości wprowadzania nowej zabudowy w parku. Podkreślił, że gmina 
zaproponowała nawet rozbudowę budynku warsztatów terapii zajęciowych w Olewinie, ale też nie 
uzyskano na to zgody. Dodał, że gmina dysponuje jeszcze jedną nieruchomością w Olewinie o 
powierzchni ponad 50 arów, w odległości około 100 metrów od parku, na której omawiana inwestycja 
mogłaby zostać zrealizowana. Uzupełnił, iż ww. nieruchomość nie jest objęta ochroną konserwatora i 
w planie zagospodarowania została przeznacza pod zabudowę usługową. Podsumował, że 
najprawdopodobniej po okresie wakacyjnym wszystkie kwestie związane z opracowaniem planu 
powinny zostać zakończone. Dodał, że koncepcja budynku została tak opracowana, aby w przyszłości 
można było go rozbudować o poszczególne segmenty.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz zapytał o numer nieruchomości, na której powstać ma centrum 
opiekuńczo-mieszkalnego w Olewinie.  
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Michał Janik odpowiedział, że jest to 
nieruchomość nr 590. Powiedział, że na tej nieruchomości znajdował się kiedyś budynek, w którym 
były mieszkania socjalne, lecz ze względu na stan techniczny zostały one zlikwidowane, a budynek 
został poddany rozbiórce.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że jest to działka narożna koło 
skrzyżowania.  
 
Pani Grażyna Jaskuła zapytała o powierzchnię nieruchomości.  
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Michał Janik odpowiedział, że działka 
ma ponad 56 arów.  
 
Pan Tadeusz Pobudejski powiedział, że poglądy konserwatora zabytków bywają często niezasadne.  
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Michał Janik powiedział, że gmina nie 
ma wpływu na decyzje konserwatora zabytków. 
 
Pan Tadeusz Pobudejski zapytał, czy konserwator zabytków ma jeszcze swój oddział w Sieradzu? 
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Michał Janik odpowiedział, że nie.  
 
Pracownik Wieluńskiego Domu Kultury Zofia Spaleniak wspomniała, iż w ubiegłym roku zostały 
przyjęte przez Radę Miejską w Wieluniu dwa programy zdrowotne. Pierwszy - program profilaktyczny 



 

ochrony przeciwko grypie osób powyżej 60 roku życia, który udało się zrealizować, mimo niedoboru 
szczepionek na rynku polskim. W listopadzie 2020 roku BOMED zabezpieczył szczepionki, z których 
skorzystało 275 mieszkańców gminy Wieluń powyżej 60 roku życia. W br. konkurs został już ogłoszony, 
aby firma mogła wcześniej zabezpieczyć szczepionki. Umożliwi to rozpoczęcie szczepień od września. 
Drugi - program wczesnego wykrywania wad narządów wzroku u dzieci uczniów pierwszych klas 
podstawowych – w 2020 roku konkurs został ogłoszony, natomiast na przełomie września i 
października, czyli w okresie szybkiego wzrostu liczby osób zakażonych, firma odstąpiła od realizacji 
ww. programu. Aktualnie przeprowadzane są badania pod kątem wykrywania wad narządów wzroku u 
dzieci, a jesienią ww. programem zostanie objęta następna grupa dzieci ze szkół podstawowych.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powiedziała, iż cieszy się że w br. będzie można wcześniej zaczepić się 
przeciwko grypie, ponieważ w 2020 roku był problem z jej dostępnością. Zaproponowała nagłośnienie 
możliwości wcześniejszych szczepień przeciwko grypie np. przez telewizję kablową.  
 
Pani Bożena Rabikowska zapytała, czy wiadomo coś na temat dodatkowych szczepień przeciw COVID-
19 dla osób, które nie zdążyły zaszczepić się we wcześniejszym okresie czasu?   
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że gmina nie zajmuje się 
programem szczepień przeciw COVID-19. Odpowiednim organem jest Starostwo Powiatowe w 
Wieluniu.  
 
Pracownik Wieluńskiego Domu Kultury Zofia Spaleniak uzupełniła, iż programy, o których wspominała 
w swojej wcześniejszej wypowiedzi są finansowane z budżetu gminy Wieluń dla mieszkańców tej 
gminy.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że przed wybuchem pandemii gmina 
zobowiązała się do zorganizowania kafejki w kino-teatrze Syrena pn. ,,Stopklatka”. Każdy z seniorów, 
posiadający Kartę Seniora, otrzymałby zaproszenie na kawę i ciastko za 50% ceny. Wybuch pandemii 
uniemożliwił utworzenie takiego miejsca, natomiast obecne Pan Urbaniak prowadzi rozmowy z Panem 
Krajewskim w omawianej sprawie. W założeniu kawiarnia ta mogłaby się stać miejscem, w którym 
seniorzy z naszej gminy będą mogli się spotkać przy kawie i ciastku miło spędzając czas, w celu 
zaspokojenia potrzeb stworzenia otwartego miejsca spotkań dla seniorów. Rozwiązanie takie zostanie 
wprowadzone na próbę i pokaże skale zainteresowania seniorów z gminy Wieluń podobnymi 
atrakcjami.   
 
Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak oznajmił, iż z przeprowadzonych rozmów z Panem 
Krajewskim wynika, iż kawiarnia zostanie otwarta dopiero w lipcu, więc gdy tylko nastąpi otwarcie 
kawiarni to gmina rozpocznie działania mające na celu utworzenie tam miejsca dla seniorów.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że gmina przeprowadzi plakatową 
kampanię promującą miejsce dla seniorów w kino-teatrze Syrena, a przy okazji wypromuje również 
Kartę Seniora. Uzupełniła, że jej zdaniem z kafejki powinny korzystać seniorzy, którzy posiadają Kartę 
Seniora. Często bywa tak, iż wiele osób składa wnioski o wydanie takowych kart, lecz nie zgłasza się po 
nie. Zaproponowała promocję kafejki oraz Karty Seniora za pomocą radia, ulotek oraz telewizji 
kablowej.  
 
Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak zabrał głos w sprawie kalendarza imprez sportowych. 
Powiedział, iż wystąpił do jednostek kultury, aby przygotowały informację na najbliższe dwa miesiące 
tj. lipiec i sierpień. Uzupełnił, że informacja powinna być przygotowana na koniec czerwca.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że obecnie są jeszcze 
dopracowywane szczegóły. Dodała, iż zbiorcza informacja o kalendarzu imprez zostanie dostarczona w 
formie papierowej.  
 
Pan Mirosław Zgondek zaproponował, aby w kafejce powstał również kącik z prasą dla seniorów.   



 

 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, iż ten temat był poruszany z Panią 
Dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury, która zobowiązała się do zrealizowania takiego miejsca z prasą.  
 
Pani Bożena Rabikowska podziękowała Wieluńskiemu Domu Kultury w Wieluniu oraz władzom miasta 
za cudowny koncert u franciszkanów.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, iż przekaże podziękowania Panu 
burmistrzowi Pawłowi Okrasie, ponieważ to głównie on uczestniczył w spotkaniach organizacyjnych w 
Kancelarii Prezydenta. Podziękowała Pani Rabowskiej za to, że doceniła rolę Wieluńskiego Domu 
Kultury w tym wydarzeniu. Uzupełniła, że gmina nie wydała żadnych środków na oprawę techniczną, 
ponieważ koncert został wyposażony ze sprzętu, który posiada Wieluński Dom Kultury.  
 
Pani Bożena Rabikowska powiedziała, iż lepszy sprzęt jest widoczny również na Uniwersytecie 
Trzeciego Wieku, który znajduje się w Wieluńskim Domu Kultury.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zwróciła uwagę, że pandemia spowodowała długą 
izolację, zarówno osób młodszych i starszych od społeczeństwa. Powiedziała, że ludzie byli nauczeni 
chodzenia do kina, muzeum lub na różne uroczystości, natomiast wybuch pandemii spowodował 
ogromną blokadę, którą ciężko będzie przełamać. Uzupełniła, że m.in. przez dystans społeczny ciężko 
będzie przeprowadzić ankietę wśród seniorów.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zaproponowała, aby do przeprowadzenia ankiety na wsi zaangażować 
sołtysów, którzy znają swoje środowisko, natomiast w mieście będzie to trudniejsze, ponieważ 
społeczeństwo jest bardziej zamknięte.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że seniorzy z miasta będą 
wykazywali inne potrzeby niż seniorzy ze wsi i na odwrót. Zwróciła uwagę na stałą grupę seniorów, 
korzystających z organizowanych zajęć. Zaznaczyła, iż jej celem jest zachęcenie również seniorów, 
którzy siedzą w domach. 
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powiedziała, że wedle raportu o stanie gminy 2021 r. wynika, że gmina 
pokryła koszty za pobyt 35 osób w domach społecznych na poziomie 822 tys. 476 zł, a odpłatność 
wpłynęła w wysokości 61 tys. 344 zł. Zaznaczyła, iż gmina ponosi duże koszty z ww. tytułu, a mogłaby 
przeznaczyć to na inne, ważne cele. Oznajmiła, iż można tego uniknąć tworząc zakład opiekuńczo-
leczniczy, ponieważ są opłacone z Narodowego Funduszu Zdrowia – 70% emerytury, a pozostała część 
pozyskiwana jest z NFZ.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk oznajmiła, że br. będzie gorszy od pozostałych, 
ponieważ potrzeba środków będzie jeszcze większa.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zgodziła się z Zastępcą Burmistrza Wielunia. Powiedziała, iż powoduje to 
chociażby wzrost cen za żywność oraz wzrost osób, które potrzebują pobytu w domach pomocy 
społecznej. Podkreśliła, że jako przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów docenia wszystkie starania na 
rzecz seniorów, natomiast społeczeństwo starzeje się w tak szybkim tempie, że utworzenie takowego 
miejsca jest niezbędne. Zaapelowała do Starostwa Powiatowego o współpracuję z gminami, ponieważ 
utworzenie takiego miejsca obciążyłoby wszystkie gminy z powiatu wieluńskiego. Wspomniała o 
spotkaniu wójtów, które odbyło się około 7 lat temu, na którym apelowano do starostwa o takowe 
miejsce.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz powiedział, że utworzenie zakładu opiekuńczo-leczniczego jest 
zasadne, dlatego będzie poruszał ten temat z zarządem Starostwa Powiatowego w Wieluniu oraz 
kierownictwem szpitala wieluńskiego.  
 



 

Pani Grażyna Jaskuła zwróciła uwagę, iż to nie jest nowy temat, lecz ciągnie się on przez lata i nic nie 
zostało w tym temacie poczynione.  
 
Pani Bożena Rabikowska zaproponowała organizację akcji nawołujących do szczepień w szkołach 
podstawowych.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, że wojewoda łódzki zabezpieczył 
środki na kampanię promocyjną szczepień dla gmin z województwa łódzkiego, lecz nie określono 
dokładnie w jakiej formie ta kampania będzie przeprowadzona.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono.  

Punkt 5 
 
Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża poinformowała, że do Miejskiej Rady Seniorów wpłynęła następująca 
korespondencja od:  

1) przewodniczącej Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Wieluniu w sprawie 
udostępnienia wniosków dla seniorów o wydanie Karty Seniora woj. łódzkiego z dnia 
21.02.2021 r. zał. nr 6; 

2) od Zastępcy Burmistrza Wielunia w sprawie utworzenia w Wieluniu Klubu Seniora z dn. 
9.04.2021 r. zał. nr 7; 

3) od Dyrektora Wieluńskiego Domu Kultury w sprawie zmiany terminu Międzynarodowego Dnia 
Osób Starszych z dn. 10.09.2021 r. zał. nr 8; 

4) od Dyrektora Wieluńskiego Domu Kultury w sprawie działalności WDK-u dla seniorów w 
okresie epidemii koronawirusa z dn. 16.09.2021 r. zał. nr 9; 

5) od Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie realizacji programu wieloletniego ,,Senior+” 
na lata 2015-2020 z dn. 21.01.2021 r. zał. nr 10; 

6) od Fundacji ,,Dla Zdrowia” na rzecz rozwoju SPZOZ w Wieluniu w sprawie zaproszenia do akcji 
,,Pomocna dłoń dla seniora i osób niepełnosprawnych” z dn. 08.03.2021 r. zał. nr 11. 

 
Odczytała następnie pismo Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie zajęcia stanowiska w sprawie 
budowy schroniska dla zwierząt przy ul. Błońskiej w Wieluniu (znak OR.0004.42.2020) z dn. 2 marca 
2021 r., które stanowi zał. nr 5 do protokołu. Zaznaczyła, iż Miejska Rada Seniorów przez wybuch 
pandemii nie zwoływała swoich posiedzeń przez długi okres czasu, dlatego na dzisiejszym posiedzeniu 
postara się zająć stanowisko w przedmiotowej sprawie.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz powiedział, że stanowisko Burmistrza Wielunia w sprawie 
budowy schroniska jest znane – burmistrz go nie wybuduje. Nie zmienia to faktu, że Rada Miejska w 
Wieluniu zabezpieczyła środki w budżecie gminy Wieluń na ten cel. Dodał, że opinia każdego 
środowiska będzie przydatna do podjęcia decyzji ostatecznej.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk oznajmiła, że z przeprowadzonej dyskusji w 
poprzednim punkcie wyraźnie wynika, jak wiele potrzeb seniorów nie zostało zaspokojone od wielu lat, 
ale to Miejska Rada Seniorów zdecyduje, czy będzie chciała spędzać wolny czas w schronisku dla 
zwierząt. Podkreśliła, że aktualny, miesięczny koszt utrzymania zwierząt w schronisku to ok. 7 tys. zł, 
natomiast budowa schroniska to koszt opiewający od 7 mln zł do 30 mln zł.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz zapytał, z jakiego źródła Zastępca Burmistrza Wielunia podaje 
dane o kosztach budowy schroniska? 
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk odpowiedziała, że podała koszty schronisk, które 
zostały wybudowane w Polsce.   



 

 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zaznaczyła, że nawet najniższa kwota budowy schroniska to duży 
wydatek finansowy dla gminy.   
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk powiedziała, iż wybudowanie schroniska to nie 
wszystko, ponieważ należy liczyć się z zatrudnieniem osób, zapewnieniem odpowiednich warunków 
oraz opieki zwierząt – to wszystko wiąże się ze stałymi kosztami ponoszonymi przez gminę, mimo tego, 
iż gmina poniesie koszt samej budowy schroniska. Dla porównania koszt miesięczny utrzymania 
zwierząt w schronisku wynosi ok. 7 tys. zł, co oznacza że gmina zmieści się w kwocie niespełna 100 tys. 
zł rocznie. Dodała, że decyzja należy do Miejskiej Rady Seniorów – czy chcą przeznaczyć miliony na 
budowę schroniska, czy np. na budowę zakładu opiekuńczo-leczniczego.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża powiedziała, iż samodzielnie sporządziła analizę ilościową, która 
potwierdziła tendencję spadkową zwierząt w schronisku. Podkreśliła, że jej zdaniem szkoda pieniędzy 
na budowę schroniska.  
Zarządziła następnie głosowanie: kto jest za negatywną opinią planowanej budowy schroniska dla 
zwierząt w Wieluniu, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? W głosowaniu udział wzięło 6 

członków. Miejska Rada Seniorów (przy 6 głosach ,,za”) negatywnie zaopiniowała planowaną budowę 
schroniska dla zwierząt w Wieluniu - pismo znak OR.0032.2.2021 przewodniczącej Miejskiej Rady 
Seniorów z dn. 18.06.2021 r.  
 
Pani Bożena Rabikowska powiedziała, że jej zdaniem świadomość społeczeństwa nt. zwierząt oraz 
podejścia do nich zwiększyła się.  
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono.  

Punkt 6 
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Emilia Kałuża zamknęła VII posiedzenie Miejskiej Rady Seniorów dziękując wszystkim 
za udział. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 Protokołowała           Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów 
 
Monika Kowalska                                                                            Emilia Kałuża 
 

      
 


